
   

Stránka 1 z 5 
 

 
 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 
Pracovní skupiny pro programový rámec OP JAK a OP TAK 

 
Datum konání: 20. 10. 2021, 14. hod – 15,30. hod, zasedací místnost 203, budova radnice, nám. Přemysla 
Otakara II, č. 1/1, České Budějovice  
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
 
Průběh jednání: 
 

1. Jednacího řádu pracovní skupiny – členům PS byl zaslán v podkladech k jednání a členové PS nevznesli 

k textu Jednacího řádu žádné připomínky. Jednací řád PS OP TAK byl schválen obecným konsensem. 

2.  

3. Informace k integrované strategii ITI ČBA a k OP TAK v programovém období 2021 

Členové PS byli seznámeni se SC a podporovanými aktivitami v aktuální verzi OP TAK, s tím že řídící orgán 

vyhlášení výzev pro ITI navrhuje pouze pro aktivitu Služby infrastruktury. Nakládání s odpady spadá do 

téměř výlučné kompetence MŽP a tedy jeho financování z OP ŽP zejména pokud by se jednalo o 

zpracování komunálních odpadů. Mimo oblast podpory průmyslového výzkumu a experimentálního 

vývoje VaV (dle GBER, ovšem s garantovanou platností pouze do r. 2023, je míra podpory v rozmezí 25 

- 80% podle charakteru VaV činnosti a subjektu žadatele), úspor energe a OZE (také dle GBER 30 -50 % 

dle velikosti podniku a charakteru projektu) příp. jiné oblasti mimo níže komentovaný výčet platí, že 

aglomerace Českých Budějovic jako součást NUTS II Jihozápad pro programovací období 2021-2027 

bude nově spadat mezi více rozvinuté regiony (s odkazem na čl. 107(3) SFEU označované jako regiony 

"c") a míra dotace je tak bez ohledu na jiné aspekty rámce veřejné podpory pro (produktivní) investice 

velkých podniků limitována regionálním stropem 15% -25% CZV (vyšší míra podpory na začátku 

platnosti) s možným navýšením o 10% pro středně velké podniky a o 20% pro malé podniky pokud je 

CZV zamýšlené investice menší než MEUR 50. Nové Pokyny k regionální podpoře EK přitom vstoupí v 

platnost 1. ledna 2022. 

 

4. Projednání předložených projektových záměrů ve vazbě na reakci řídícího orgánu na předložené 

projekty do OP TAK 

Členové PS byli seznámeni s připomínkami řídícího orgánu k jednotlivým projektům, které byly zaslány 

na OP TAK k posouzení. Jedná se o tyto projekty: 

- Snížení energetické náročnosti budov (Belis s.r.o.). 

Vyjádření ŘO: V případě podpory z OP TAK (energetické úspory SC 4.1 tedy mimo ITI SC 1.1) je 

projektová dokumentace stavebních prací spolu s položkovým rozpočtem nutná vždy, nutno 
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definovat  a následně prokázat cílový stav a jeho udržitelnost, předpokládá se jeden zhotovitel/ 

dodavatel (včetně jmenovitých subodavatelů nebo sdružení dodavatelů dle zákona) vybraný ve 

veřejném výběrovém řízení, představa o průběžném dotačním spolufinancování dílčích 

subdodavatelských prací ad hoc je principiálně mylná, nereálný termín zahájení realizace prací 

(čerpání dotace). 

- Vývoj biologického přípravku KESTOM do zemědělských půd a přípravku KANGER do sadů (MONAS 

Technology s. r. o.). 

Vyjádření ŘO: Přesah do zemědělství, v případě přijatelnosti do OP TAK (mimo ITI SC 1.1 zřejmě 

Aplikace) musí být předkladatelem podnik, tedy zřejmě MONAS Technology s.r.o. nikoliv fyzická 

osoba, podle velmi obecně formulované projektové fiche bez uvedení stavu přípravy není zřejmé na 

co budou výdaje použity, upozorňujeme že nelze financovat provozní náklady projektu jako hlavní 

položku, max. doplňkově s daným limitem a identifikací, nereálný termín zahájení realizace (čerpání) 

a trvání projektu. 

- Fotovoltaická elektrárna s úložištěm (bezbariérové nebo vodíkové) (Campus Energy spol. s r. o.).  

Vyjádření ŘO: Nejasný (zatím alternativní ) deklarovaný způsob využití produkované energie, velmi 

stručný popis, zatím nelze blíže posoudit, pokud je zvažovaná výroba pro využití v obci a na obecním 

majetku- spíše pro IROP nebo OP ŽP, v případě OP TAK by zřejmě spadal pod SC 4.2. 

- Inovativní technologie pro zlepšení materiálové recyklace (A-EKOL BOHEMIA s. r. o.). 

Vyjádření ŘO: Nakládání s odpady spadá do téměř výlučné kompetence MŽP a tedy jeho financování 

z OP ŽP zejména pokud by se jednalo o zpracování komunálních odpadů, vzhledem k odkazu na 

chráněnou dílnu ale může jít i o kompetenci MPSV a tedy OP Z , z popisu není jasný původ ani další 

využití zpracovávaných odpadů, z OP TAK lze mimo ITI SC 1.1 podpořit pouze komerční opětovné 

materiálové nebo výrobkové využití vedlejší (odpadní) produkce přímo u výrobce nebo 

shromážděných (před)vytříděných odpadů ("druhotných surovin") mimo nebezpečných, 

komunálních a biodegradovatelných odpadů. 

- Cirkulární ekonomika jako integrální součást udržitelného rozvoje v oblasti procesních inovací 

podnikové praxe (Jihočeská univerzita v ČB). 

Vyjádření ŘO: Ve fischi velmi obsáhlý, ale spíše akademicky pojatý obecný popis bez konkrétní 

specifikace použití výdajů, finanční plán naznačuje spíše financování provozních výdajů tohoto 

zamýšleného výzkumného pracoviště a jeho dílčích ad hoc aktivit s určitou výjimkou  pilotního 

projektu Teplárny Č.B., doporučuji zvážit předložení projektu Teplárenjako žadatele s vazbou na 

ostatní spolupracující subjekty samostatně (tematicky zřejmě Aplikace mimo ITI SC 1.1) do 

relevantní (případné kombinované výzvy nejspíš ve SC  5.2 OP TAK), při převaze výzkumných prací 

pak zvažte spíše OP JAK. 
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- Podpora a rozvoj budování kapacit transferu znalostí, procesu komercializaci při ověřování výsledků 

VaV a jejich uvádění na trh v Jihočeském kraji (Jihočeská univerzita v ČB). 

Vyjádření ŘO: Projekt pravděpodobně na pomezí OP TAK a OP JAK, myšlenka pracoviště  (katedry ?) 

transferu technologií a služeb spolu s představou společných projektů podniků a VO zajišťovaných 

akademickou sférou by musel prokázat specifickou přidanou hodnotu pro podporu regionální 

konkurenceschopnosti, zatím velmi obecná charakteristika, finanční plán spíše naznačuje úhradu 

provozních nákladů tohoto pracoviště, správa databáze a související aktivity včetně zapojení 

studentů dle popisu fiche spíše nepatří do kompetence MPO, mimo jiné bylo by třeba předem 

průkazně eliminovat nezanedbatelné riziko právních sporů souvisejících s duševním vlastnictvím a 

obchodním tajemstvím a to jak na straně university tak i (dosud blíže nespecifikovaných) 

participujících podniků. 

- Výzkumné a inovační centrum pokročilých technologií pro udržitelné zemědělství, průmysl a dopravu 

(Jihočeská univerzita v ČB). 

Vyjádření ŘO: Pracovní náplň nového Výzkumného a inovačního centra pokročilých technologií pro 

udržitelné zemědělství, průmysl a dopravu je zamýšleno jako multisektorové pracoviště s velmi 

širokým zaměřením bez konkrétní specifikace a možnosti nastavení měřitelných cílů, zároveň dle 

popisu v projektové fischi předpokládá blíže neurčenou průběžnou kombinaci výzkumně 

experimentální, komerčně konzultační a školící role " na základě monitoringu potřeb podnikatelů a 

orgánů státní správy v regionu" a to ve velmi obecné rovině týkající se rozsáhlé oblasti inovativních 

a vznikajících technologií. V té souvislosti je třeba upozornit, že z dotace nelze hradit zamýšlené 

osobní a až na výjimky ani jiné provozní náklady. Pro potřeby případné žádosti o dotaci z OP TAK je 

především třeba jasně vymezit způsobilé výdaje související výlučně s podporu 

konkurenceschopnosti podnikání   resp. průmyslu a obchodu a předem identifikovatelným 

rozpočtem, a v této fázi alespoň rámcově měřitelnými indikátory a udržitelnými konkrétními cíli v 

podnikové sféře. 

- Rozvoj jihočeského vědeckotechnického parku - 3. etapa (Jihočeský vědeckotechnický park). 

Vyjádření ŘO: Záměr rozšíření stávající otevřené infrastruktury je tematicky shodný s deklarovaným 

cílem ITI SC 1.1, nicméně stav připravenosti podle údajů předložené projektové fische je nízký, dosud 

není ukončena ani vyhledávací studie ani přesnější specifikace projektu a zajištění spolufinancování, 

s tím souvisí kromě stavu schvalování OP TAK i nereálný termín zahájení prací na projektu (pokud se 

tím nemyslí nezpůsobilé přípravné práce před podáním žádosti). 

- Inovace produktů pro zachování zdravé ekonomiky rybářských subjektů a zvýšení kvality životního 

prostředí (Jihočeská univerzita v ČB). 
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Vyjádření ŘO: Projekt pravděpodobně na pomezí OP TAK, OP JAK a OP Rybářství, přijatelnost pro OP 

TAK mimo ITI SC 1.1 závisí zejména na míře aplikační praxe v rámci zpracovatelského průmyslu a 

nikoliv v produkci ryb. Zvažte proto, že by předkladatelem byl zmíněný v popisu zpracovatelský 

podnik s konkrétním inovativním tématem s podporou spolupracujících VO. Dosažení 

požadovaného stupně inovativnosti a optimalizace je v popisu v určitém rozporu s konstatováním, 

že při řešení budou využity procesy "standardně využívané v potravinářské praxi" (pokud se tím 

nemyslí potravinářské procesy mimo segment zpracování ryb). Do působnosti OP TAK (a obecně ani 

MPO) však nepatří výzkum a vývoj v oblasti akvakultury, např. tedy ani v popisu uvedená 

problematika úpravy obsádky a obecně inovativní přístupy k hospodaření na produkčních rybnících. 

Termín ukončení projektu by na základě současných pravidel musel být nejpozději 3Q 2027. 

- Vznik a rozvoj inovovaného systému inteligentního vyhledavače sociálních a zdravotních služeb 

(Jihočeská univerzita v ČB). 

Vyjádření ŘO: Projekt vývoje inteligentního vyhledávače primárně ve sociálních službách a 

zdravotnictví určeného pro občany pravděpodobně není realizovatelný v žádném ze SC OP TAK, jako 

potenciální zdroj financování doporučuji zvážit IROP v rámci PC 5.Z tohoto důvodu dále nekomentuji 

předpokládaný rozpočet a délku trvání projektu. 

- Rozvoj infrastruktury 4.0 (MADETA a.s.) 

Vyjádření ŘO: Tematicky tento projektový záměr zcela odpovídá jednomu z hlavních tematických 

zaměření OP TAK (zejména pokud vyhovuje požadavkům na Technologie 4.0) nikoliv však v ITI SC 

1.1. Obecnou přijatelnost do OP TAK ale zároveň značně komplikuje skutečnost, že se jedná o 

produktivní investici a MADETA a.s.  a je téměř s jistotou (odhad, konkrétně neposuzováno) velkým 

podnikem (neodpovídá definici MSP) a proto je v této oblasti pro OP TAK jako žadatel velmi 

pravděpodobně nepřijatelná. Rok 2022 jako rok zahájení čerpání není s ohledem na předpoklad 

schvalování OP a následné administrativní procesy na straně (všech) ŘO příliš realistický. Doporučuji 

tak zvážit žádost o financování z prostředků EU mimo ESI fondy (např. Národní plán obnovy), tam by 

s ohledem na podmínky implementace měla být vysoká míra připravenosti naopak žádoucí. 

- Zvýšení energetické soběstačnosti areálu MADETA a.s. (MADETA a.s.) 

Vyjádření ŘO: Tematicky tento projektový záměr odpovídá jednomu z tematických zaměření OP TAK 

(SC 4.1 - 2) nikoliv však v ITI SC 1.1. Na rozdíl od předchozího projektového záměru platí, že v případě 

projektu energetických úspor nebo OZE není velikost podniku rozhodující. Vzhledem k 

nadregionálnímu působení potencionálního žadatele však zvažte předložení do relevantní 

individuální výzvy. 

 

5. Informace k nastavení dalšího postupu pro realizaci projektů v OP TAK (procesy, kritéria výběru projektů,  
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výzvy k předkládání projektových záměrů). Na základě dalších jednání, která budou probíhat s řídícím 

orgánem zpracují členové PS dopřesnění PZ v souladu s připomínkami řídícího orgánu. Následně budou 

zaslány panu Mýlovi a bude vyvoláno jednání k aktuálním verzím. Projektové záměry, které nelze podat dle 

vyjádření p. Mýla do OP TAK budou předkládány na základě oporučení z MPO do jiných operačních programů  

 

 

Zapsal: Ing. Petr Käfer 




